
 

07.11.2024 

 
I henhold til § 37, stk. 1 i forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut.  
  

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvad er status på undersøgelse af forlængelse af den 

landingsbane, der er under opførelse i Qaqortoq? 

A. Hvis den skal forlænges, hvornår og hvordan vil det ske? 

(Medlem af Inatsisartut Lars Salik Henningsen Kielsen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Da Naalakkersuisoq for Trafik havde et møde med borgmesteren den 14. 
september 2023, havde kommunalbestyrelsens ønske om forlængelse af 

landingsbanen i Qaqortoq. Under mødet lovede Naalakkersuisoq, at han ville 
tage spørgsmålet med hjem og undersøge det. Blandt andet kan man på 

kommunens hjemmeside læse følgende: “Vi har afholdt møde med 
Naalakkersuisoq, mens han er i Qaqortoq, med deltagere fra KAIR og 

partirepræsentanter fra økonomiudvalget. 
Naalakkersuisoq for Boliger og Infrastruktur er forstående over for ideen, og vil 

gerne undersøge sagen nærmere.” 
For at få oplysninger om denne sag, fremsætter jeg i henhold til 

Forretningsordenen for Inatsisartut et § 37 spørgsmål.  
 

Jeg ønsker at modtage svar inden for ti dage. 
 

 
1 https://www.kujalleq.gl/da/nyheder/2023/09/borgmester-stine-egede-en-banelaengde-paa-

1799-meter-i-qaqortoq-lufthavn-kan-bedre-betale-sig-for-samfundet/ 
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